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В статье рассматриваются некоторые аспекты законодательного регулирования института судебного штрафа, 
который с момента своего появления неоднозначно воспринимался и воспринимается учеными и практиками. 
Выделяются некоторые недостатки его регламентации. Основное внимание уделено вопросу о том, являются ли 
достаточными предусмотренные законом основания для применения института судебного штрафа. Критически 
оцениваются позиции ученых, предлагающих расширить перечень таких оснований. Делается вывод о достаточ-
ности предусмотренных ст. 25.1 УПК РФ оснований ее применения.
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The article deals with some aspects of the legislative regulation of the institution of judicial fi nes, which since its 
inception has been ambiguously perceived and is perceived by scientists and practitioners. Some shortcomings of its 
regulation are highlighted. The main attention is paid to the question of whether the legal grounds for applying the institution 
of a judicial fi ne are suffi cient. The positions of scientists who propose to expand the list of such grounds are critically 
evaluated. The conclusion of the suffi ciency of the provided articles is made 25.1 of the Code of Criminal Procedure of 
the Russian Federation of the grounds for its application.
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